
Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 4. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 14. 4. 2011 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei. 

Skonštatoval, že v úvode rokovania bolo prítomných 17 starostov a rada bola uznášania 

schopná.  

 

Úvod rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Privítal na rokovaní Rady starostov zástupcov mesta 

Košice, a to primátora mesta Košice p. Rašiho, námestníka primátora p. Lazára, 

riaditeľa Magistrátu mesta Košice p. Lazúra a zástupcu riaditeľa MMK p. Kocha. 

 

K programu rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Uviedol, že dnešné rokovanie bolo zvolané v súlade 

s prijatým uznesením Rady starostov v Košiciach č. 3 zo dňa 31.3.2011. 

 Opýtal sa prítomných členov Rady starostov, či majú k programu rokovania, ktorý bol 

uvedený v pozvánke, pozmeňujúce návrhy. Neboli vznesené žiadne návrhy, preto dal 

hlasovať o programe, ako o celku. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 17, proti: -, zdržal sa: - 

*  *  * 

Za overovateľov zápisnice boli určení: Monika Puzderová a Mgr. Jozef Andrejčák 

*  *  * 

 

1. Kontrola uznesení z predchádzajúcich rokovaní Rady starostov 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Vykonal kontrolu uznesení. 

*  *  * 

 

2. Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2011-2013 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Skonštatoval, že o tomto bode už rokovali na 3. rokovaní 

Rady starostov, z čoho vznikli závery formou prijatých uznesení. Tieto uznesenia boli 

vedeniu mesta predostreté a spoločne s podpredsedom Rady starostov im tlmočili 

potreby mestských časti. Boli im predložené varianty a predpokladal, že sa o nich bude 

dnes rokovať a príjme sa návrh, ktorý bude prijateľný pre vedenie mesta a pre mestské 

časti.  

  

p. Raši, primátor mesta Košice – Poďakoval sa za pozvanie na rokovanie Rady starostov a ku 

rozpočtu mesta uviedol, že rozhodnutie Rady starostov ku rozpočtu bude akceptovať, či 

už rozpočet príjmu, alebo ho neprijmú. Tento postoj odôvodnil tým, že mesto je 

rozhodnuté pokračovať v rozpočtovom provizóriu a ísť podľa úrovne roku 2010, 

pretože v rozpočte, ktorý predložili nie sú žiadne voľné miesta. Neschválenie rozpočtu 



2 
 

môže konsolidovať trochu financie mesta, čo bude pre MČ znamenať reálne financie 

v maximálnej výške roka 2010, alebo menej.  

 Reagoval aj na informácie, ktoré ohľadne rozpočtu boli uvedené v médiách. Tie boli 

skreslené a bol názoru, že radšej rozpočtové provizórium, ako otvárať rozpočet 8 krát. 

 Vyjadril, že vyriešenie dilemy je na nich, či pôjdu v realite roku 2010, alebo schvália 

rozpočet roku 2011, ktorý im prináša dve oblasti. Jedno je navýšenie celkového objemu 

financií z podielových daní na úrovni zhruba 300 tis. korún a druhou je vytvorenie 

položky na kapitálové výdavky v objeme 1 mil. korún. 

 Toto je realita, s ktorou dnes pracujú. Predpoklad ministerstva financií o príjme 

z podielových daní je za prvý kvartál nižší. Čiže napĺňanie financií zo štátu je nižšie, 

ako bol predpoklad. 

 Ďalším faktorom, prečo je rozpočet tak pripravený, bol aj hospodársky výsledok mesta 

v rátane odpisov za rok 2010 mínus 40 mil. eur. Ak odrátajú odpisy, tak kešový 

výsledok bol viac ako mínus 6 mil. eur. Okrem toho, sú neuhradené záväzky za rok 

2010 a sú v objeme mínu 2,2 mil. eur a nepreplatená faktúra v objeme 1,3 mil. eur. 

Mestu hrozí exekúcia v objeme 2,2 mil. eur a ďalšie staré kauzy, pri ktorých hrozí 

exekúcia v predpokladanom objeme mínus 13 až mínus 15 mil. eur. Tieto výdavky však 

v rozpočte ani zarátane nie sú. 

 Pre tých, ktorí si porovnávali predpokladaný objem podielových daní v roku 2010 

a v roku 2011 uviedol, že v roku 2010 bolo 50 mil. a v roku 2011 má byť 60 mil. je 

logické, že takto by sa to malo navýšiť aj na jednotlivých kapitolách mestského 

rozpočtu. Je potrebné si však uvedomiť, že na tieto účely sa v roku 2010 použili aj 

rezervné fondy. Na nich bolo 4,5 mil. a 5,4 mil. korún. Dôsledkom toho, bol minulý rok 

v objeme 62 mil. eur. Napriek tomu podielové dane pre mestské časti išli zo 7,6 mil. na 

7,95 mil. Zdroje, ktoré môžu reálne rozdeliť, a to iba za predpokladu, že príde taký 

objem, aký predpokladajú, je v tomto roku nižší. 

 Situácia je tak kritická, že akékoľvek rozhodnutie starostovia príjmu, bude pre neho 

dobré, aj pre mesto.  

 Ešte raz zopakoval, že v prípade neschválenia rozpočtu sa pôjde do maxima 1/12 

minulého roku. Jedna vec je práca a spolupráca, kedy si je potrebné uvedomiť, že mesto 

mestské časti potrebuje, ale je to vzájomné, nakoľko aj mestské časti mesto potrebujú, 

a mnohé projekty, ktoré chcú rozvíjať, v tých im chce mesto pomáhať, ale rozpočtové 

provizórium by výrazne obmedzilo a oddialilo ich realizáciu. 

 Problémom celého rozpočtu nie je niekomu dať, resp. financie navýšiť, ale otázka je, 

odkiaľ. Bohužiaľ, za daný stav rozpočtu nemôžu, nemôže za to ani súčasné vedenie, ale 

faktom je, že niektoré veci sa nerobili správne a v princípe im takéto konštatovanie 

v danej situácii nepomôže a pracovať môžu iba s takými prostriedkami, aké reálne 

majú. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Opýtal sa p. primátora, či vedenie akceptuje prijaté 

závery ohľadne prerozdelenia výnosu z podielovej dane pre jednotlivé mestské časti 

v zmysle schváleného uznesenia č. 3 zo dňa 31.3.2011. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice – Nemajú finančné prostriedky na to, aby tento návrh 

akceptovali. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Otvoril rozpravu. 

 Poprosil, aby sa hovorilo k danej téme a o materiáli, ktorý bol starostom elektronicky 

doručený ohľadne mestskej časti Luník IX, budú hovoriť v bode rôzne. 
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 Starostov požiadal, že v prípade návrhov, aby boli v písomnej forme odovzdané 

zapisovateľke. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Dovolil si upozorniť na to, aby pri tvorbe 

rozpočtu bol daný iný pohľad na jeho tvorbu a rozdeľovanie peňazí zo štátneho 

rozpočtu, pretože mestské časti nie sú firmami, alebo spoločnosťami mesta Košice. 

Chcel tým povedať to, že peniaze síce idú cez mesto, ale sú určené pre mestské časti 

a na základe toho, by sa pri tvorbe rozpočtu malo určiť, čo pôjde mestských častiam 

a potom hľadať z toho, čo zostalo, uspokojenie  potrieb mesta. 

 Uviedol aj to, že za tie roky bol medzi mestom a mestskými časťami zachovaný 

finančný trend. Na základe toho, čo im bolo povedané, že môžu počítať s financiami, 

ktoré boli schválené pred rokom, v jeho mestskej časti schválili miestny rozpočet na 

tento rok. 

 Na základe predloženého materiálu, ktorý ráta s reálnymi sumami uviedol, že výnos 

z podielových daní pre mesto oproti roku 2010 vzrástol, a z toho je samozrejme, že 

vzrastie aj pre mestské časti. Uviedol, že aj keď by k navýšeniu nedošlo, ale nech je 

aspoň to, čo mali navrhnuté v rozpočte minulého roku. 

 

p. Raši, primátor mesta Košice –  Ak by dostali to, čo požadujú, tak niekto sa musí obetovať, 

napr. mestská doprava, materské školy, základné školy, atď. Je to jeden balík a na 

základe toho, ako sa v minulosti hospodárilo, nemajú žiadne rezervy. Preto sa mestským 

častiam navrhlo viac, ako skutočnosť roku 2010. 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: Je potrebné si uvedomiť, že sú na jednej lodi a 

pokiaľ rozpočet bude postavený tak, že nebude dostatočne vyvážený, nastanú problémy, 

či na jednej, či na druhej strane. 

 Otvorene povedal, že vo svojej mestskej časti, nevie zostaviť vyrovnaný rozpočet. 

Požiadal, aby sa ešte hľadali kompromisy.  

 

p. Raši, primátor mesta Košice – Taký istý problém má aj mesto. Uviedol, že bez ohľadu na 

to, ako to dopadne, s každým z nich sa vie porozprávať a stretnúť. 

 ZMOS pri tvorbe štátneho rozpočtu uviedol, že podielové dane nebudú na takej úrovni, 

ako predpokladá ministerstvo financií. Čo sa potvrdilo a prvé tri mesiace bol o 9 % nižší 

výber daní. Pri zostavení rozpočtu sú na tom tak, ako mestské časti, nevedia zostaviť 

rozpočet. 

 Pre budúcnosť by bolo vhodné, nakoľko systém prerozdelenia podielovej dane bol 

navrhnutý a nastavený v nejakom roku, a bol by zo strany Rady starostov prijatý 

spravodlivejší návrh prerozdelenia, tak vedenie mesta je tomu pre budúcnosť otvorené.  

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Uviedla, že veľmi podrobne si preštudovala 

predkladaný rozpočet.  

 V kapitole 8: Služby občanom aj Podprogram Mestské časti 910 tis. eur, z toho 

kapitálové výdavky rozvoj obci 570 tis. eur. Ak chcú byť ústretový, tak navrhla, aby 

tento balík sa prerozdelil deleno 22x a každá mestská časť tak bude vedieť, akú čiastku 

bude mať na kapitálové výdavky. Toto bol jej návrh, ktorý odôvodnila, že v malých 

mestských častiach a konkrétne aj v jej, je potrebné vybudovať infraštruktúru, splatiť 

úvery napr. za vybudovanú kanalizáciu a sú plány vybudovania obecných nájomných 

bytov, pretože byty v meste už rásť nebudú, ale budú rásť v okrajových mestských 

častiach, kde je na to priestor. 
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p. Raši, primátor mesta Košice – Chcel povedať, že v prípade lepšieho vývoja financií, sa ku 

rozpočtu mestských častí vedia vrátiť. 

 Bežné výdavky v kapitole Mestské časti sú viazané na prevádzku zariadení 

celomestského významu, tak, ako to bolo v minulom roku, potom je to suma 500 tis. na 

bežné výdavky, finančné prostriedky na prerozdelenie medzi ostatné mestské časti 

z hľadiska pripravenosti predložených akcií a potom sú to kapitálové v objeme 570 tis. 

Tieto peniaze mali byť na to, aby ich vedeli poskytnúť mestskej časti, ktorej vznikne 

urgentná situácia. Plošné prerozdeľovanie všetkým rovnako považuje za nie 

spravodlivé, pretože niekoho to na tvorbu a realizácii projektov nemotivuje a niekto sa 

k tomu stavia tak, že tak, či tak, to dostane. Preto bola táto položka pripravená a bola tak 

pripravená aj v minulosti, kde sa časť na kapitály dávala. 

 Nakoľko mal ďalšie pracovné povinnosti z rokovania Rady starostov odišiel, ale 

požiadal, aby prijaté závery, boli vedeniu mesta čím skôr odovzdané, aby s nimi vedeli 

eventuálne pracovať. 

 Napriek tomu, že starostov informoval o skutočnostiach, ktoré mestu reálne hrozia 

ohľadom starých káuz a ktorých súdne spory sú na spadnutie uviedol, že akékoľvek 

rozhodnutie Rady starostov bude, bude dobré a bude ho akceptovať.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Uviedol, že stanoviská Rady starostov budú vedeniu 

mesta čo v najkratšom čase, odprezentované. 

 

p. Birošová starostka MČ Košice – Poľov: Reagovala na slová p. primátora, ktorý hovoril 

o tom, že plošné prerozdelenie je diskriminačné pre tých, ktorí sú aktívnejší. Uviedla, že 

predložením návrhu jej išlo o to, aby bola ústretová ku kolegom. 

 

p. Kupec starosta MČ Košice – Kavečany: Vystúpil s faktickou poznámkou. Nakoľko 

predseda Rady starostov v úvode hovoril, že s vedením mesta rokoval, navrhoval, aby 

ich o záveroch najprv informoval a tak, aby o tom diskutovali. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Na stretnutí hovoril o modeli, aby každá mestská časť 

dostala to, čo v roku 2010, teda aby sa vrátili k pôvodnému návrhu a keďže bolo jasne 

deklarované, že nie sú iné zdroje, navrhoval ešte, aby z Podpogramu - Mestské časti -

448441 eur, ktoré chýbajú, aby sa presunuli do programu dofinancovania podielovej 

dane do programu 6. S tým ale vedenie nesúhlasí, nakoľko rozvojové programy chce, 

aby tam zostali tak, ako pôvodne boli. 

 Čiže návrh Rady starostov akceptovaný nie je a uvažuje sa iba s návrhom, ktorý sme 

obdržali.   

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Navrhnutý rozpočet a stanovisko p. 

primátora, ktorý povedal, že viac peňazí nemajú, to je pravda, že každý robí čo vie, 

napriek tomu uviedla, že zostavený rozpočet je likvidačný hlavne pre malé mestské 

časti. Za svoju mestskú časť uviedla, že ani jeden rozpočet neprejedli a ani 

nerozhádzali. Hovorila to preto, že na internete sa dostala k istým číslam. 

 Je toho názoru, že rozpočet je voči slušným ľuďom, ktorý voči tomuto mestu nemajú 

žiadne dlhy, zostavený na úkor toho, že peniaze pôjdu na splácanie dlhov tam, kde 

niekto peniaze rozkradol, alebo do hospodárenia, ktorého výsledok je v nedohľadne, 

alebo sa k nemu nedopátrala. 

 K tomu, čo sa dostala na internete ohľadne rozpočtov sa opýtala a chcela vedieť 

odpoveď, že kto je drahý v tomto meste a kto prejedá peniaze, keď náklady 

v nemenovanej mestskej časti vo výške 967470 eur idú na funkcionárov, správu 
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a poslancov, čo predstavuje jej 13 ročný rozpočet. Ďalšej mestskej časti poslanci a mzdy 

sú 8.5 ročný rozpočet a nechcela byť konkrétna, ale opýtala sa a chcela vedieť, kde idú 

peniaze tohto mesta a ako ich mestská časť využíva.  

 Na základe toho, že aj keď majú pripravené projekty, ich realizáciu bohužiaľ, pri tak 

navrhovanom rozpočte, nezačnú. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Nakoľko oproti iným starostom, nie je vo funkcii tak 

dlho, nechcel robiť konkrétne závery, ale keďže mal už osobné skúsenosti pri 

zostavovaní rozpočtu mesta a kraja uviedol, že rozpočet mesta vidieť iným spôsobom, 

ako z úrovne mestskej časti. Prirovnal to ku poschodiu, kedy mestské časti sú na prvom 

poschodí a mesto na druhom. Sám bol osobne prekvapený, s akými problémami sa 

ľudia na neho a jeho úrad obracajú a veľmi ťažko sa ľuďom vysvetľuje, že tento 

chodník patrí mestu a nie je vo vlastníctve mestskej časti. Ľudia vysvetleniu, aby išli na 

mesto, lebo ide o mestský majetok, mestský chodník, nerozumejú. Myslí si preto, že 

v tejto veci sa mestské časti musia podieľať na tých riešeniach a v tomto sú s mestom na 

jednej lodi, aby kvality služieb, ktoré poskytujú, boli čo najvyššie, aby efektívnosť 

peňazí bola čo najlepšie využité. Nechcel bližšie zaťažovať prítomných o problémoch 

vo svojej mestskej časti, ale chcel však zdôrazniť, že na základe dlhodobých skúsenosti 

v samospráve je zostavenie mestského rozpočtu vždy o určitom kompromise medzi 

videním mestskej časti a pohľadom z mesta. Požiadal spracovateľov materiálu, aby dali 

väčšiu váhu hlasu starostom, hlavne tým, ktorí sú vo funkcii dlhšie, nakoľko vidia 

problémy zbližša. 

Ku argumentom, ktoré odzneli, že hrozia exekúcie, prehrané súdne spory uviedol, že to 

nebude hroziť zo dňa na deň. Stále tu bude možnosť dohody, napr. splátkový kalendár 

v prípade súdneho rozhodnutia o splácaní dlhu, alebo o hľadaní majetku, ktoré by 

vedelo mesto obetovať. Nevidí to tak, aby tieto výdavky museli exciplitne byť 

v rozpočte tohto roku. Vidí tu ešte rezervy. 

Do budúcna by bolo vhodné nájsť spoločný pohľad, koľko by mestské časti mali 

dostávať a zakotviť to do štatútu. Dal za príklad mesto Bratislava a ak by išli podľa 

tohto kľúča, tak dnes by mestské časti mali dostať to isté percento, ako minulého roku, 

ale nie z balíku 50 miliónov, ale z balíka 60 miliónov, teda to percentuálne navýšenie 

pre mestské časti by malo byť zhruba 20 %. 

Uviedol, že požiadavka dať to na úroveň minulého roka je minimalistická. Logická 

požiadavka by bola, že to čo stúpa v príjmoch mesta, tak isto by malo stúpať v rozpočte 

mestských časti. Mohli by ísť kompromisom, teda aby nešli vyššie ako v minulom roku, 

pretože sú tu isté pohľadávky a iné, ale budúci rok a ďalšie pokračovať režimom, ako je 

v Bratislave, t.j. keď bude stúpať príjem mestu, nech rovnako stúpa príjem aj mestských 

časti.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Prítomných informoval, že dnes hovoril s primátorom, 

ktorý navrhol, aby si starostovia sami navrhli model s ktorým by do vedenia mesta 

prišli. Preto v bode rôzne chce navrhnúť, aby sa vytvorila istá pracovná skupina, ktorá 

sa tomu bude venovať nielen o prerozdelení financií, ale aj o určitých kompetenciách. 
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Nakoľko prišiel zo súkromného sektoru, úplne ináč 

vnímal samosprávu. Uviedol však, že ak by privátna firma mala zamestnávať toľko 

ľudí, ako to je teraz v samospráve, teda od mestských časti až po magistrát, tak by 

skončila ako tento rozpočet. Chcel tým povedať, že do budúcna je potrebné zaoberať sa 

s počtom mestských časti. 

 K samotnému rozpočtu uviedol, že ho vníma ako organizovanie kultúrneho podujatia, 

teda že je známa kapacita sály, ale nevie, koľko príde platiacich hostí.  

 Zúčastnil sa na dvoch rokovaniach komisií, na ktorých sa pri hlasovaní o tomto rozpočte 

zdržal. Bol by však nespokojný, ak by bol pre jeho mestskú časť schválený rozpočet 

jednej dvanástiny. Taktiež nebol stotožnený, aby rozdelenie účelových prostriedkov, 

ktoré sú pre mestské časti, boli rozdelené rovnomerne, pretože je to nezmyslel. 

 

p. Beca, starosta MČ Košice – Vyšné Opátske: K bežným dotačným prostriedkom povedal 

jedno, že každý má projekt, ktorý by rád zrealizoval, ale na druhej strane viacerí z nich 

stoja pred otázkou zabezpečenia základného vyrovnaného rozpočtu. Navrhoval preto, 

aby pre tento rok, tieto bežné finančné prostriedky boli použité na navýšenie príjmu 

podielových daní na počet obyvateľov a  použiť ich na rozvojové aktivity. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Po rozprave, ktorá tu odznela a po vzájomných 

dohovoroch s viacerými starostami mestských časti navrhla, aby z funkčnej klasifikácie 

06.2.0 mali mestské časti bežné výdavky a kapitálové výdavky paušálne prerozdelené.  

 Predniesla konkrétny návrh, aby navrhované suma 1.070, bola prerozdelená pre veľké 

mestské časti vo výške 70 tis. eur a pre malé mestské časti vo výške 36.428 eur. 

 Skonštatovala, že navrhovaná klasifikácia v textovej časti predloženého materiálu je 

dobrá, ale nie pre tento rok. Preto požiadala starostov, aby jej predložený návrh 

podporili a do budúcna porozmýšľali o modeli, ktorý im je navrhovaný na budúci rok. 

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Tak, ako už na minulej Rade 

starostov uviedol, navrhované navýšenie podielovej dane na obyvateľa v jeho mestskej 

časti, bude použité na splatenie dlhu, za ktorý 28 tis. obyvateľov Furče, nemôže. 

S takouto požiadavkou sa obrátil aj na bývalé vedenie, ale tejto požiadavke v ústrety 

nevyšli. 

 Požiadal kolegov starostov, aby sa k rozpočtu postavili zodpovedne a myslí si, že tak, 

ako povedal p. primátor, bude lepšie, ak sa rozpočet príjme. 

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Vzhľadom k slabému plneniu daní a k slabým 

príjmom pripájal sa k názoru p. Becu, aby celá položka bola rozporciovaná 

spravodlivým kľúčom do podielových daní, pretože v prvom rade musia uživiť mestské 

časti a chod, teda udržať a opraviť to čo je a držať to v chode. Nechcel by, aby sa išlo 

takou formou, že táto mestská časť dostane to, pretože je to uhlom pohľadu, ale prvým 

krokom je, udržať mestské časti. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: K tomu čo bolo povedané navrhol, aby v kapitole 

6 Mestské časti, kde je navrhovaných kapitálových 570 tis. a bežných 500 tis. eur, aby 
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v prípade dohody mesto akceptovalo to, že tieto finančné prostriedky budú navýšené do 

podielových daní na sumu minulého roka, teda veľké MČ 24 eur a malé 120 eur 

a zvyšok prerozdeliť tak, ako navrhla p. Kijevská. Bol toho názoru, že sú potrebné aj 

rozvojové aj kapitálové, ale vtedy, ak majú istý základ, teda zabezpečenie bežného 

chodu. 

 Opýtal sa p. Kijevskej, či by sa stotožnila s tým čo povedal a či by upravila svoj návrh, 

ktorý predložila. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Na vyrovnanie rozdielu, medzi predloženým 

a pôvodným návrhom, na ktorom trvajú, je zhruba 480 tis. eur. Návrh, ktorý predložila 

p. Kijevská je potrebné úplne prepracovať.  

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Vystúpil s faktickou poznámkou, 

v ktorej vyzval p. Kijevskú, aby nemenila svoj prvotný návrh na uznesenie, pretože by 

sa celý význam tej položky stratil, nakoľko definovaná položka znie dotácie na rozvoj 

obci, resp. mestských časti a tým pádom aj mesta. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Vystúpila s faktickou poznámkou a uviedla, že svoj 

pôvodný návrh meniť nebude a požiadala, aby sa prípadne hlasovalo o dvoch návrhoch. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Ak bude schválený prvý návrh, tak o prípadnom druhom 

sa hlasovať nebude. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Vystúpil s faktickou poznámkou. 

Prikláňal sa k návrhu p. Kijevskej, ale chcel upriamiť pozornosť na to, čo už bolo 

primátorom povedané, a to, že môže byť aj horšie. Chcel povedať, že kam sa dostanú, 

ak im v priebehu roka, tak ako to bolo v minulom roku, budú musieť z tak nízkych súm 

ešte krátiť. Je potrebné na to myslieť. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Vystúpil s faktickou poznámkou. Daň príjmu 

z fyzických osôb je naviazaný na rast  hrubého domáceho produktu, ktorý je 

odhadovaný na 3,8 % a je potvrdený medzinárodnými inštitúciami. Tam určite nedôjde 

k druhej vlne krízy a garantuje, nakoľko ekonomiku sleduje, že odhady ministerstva 

financií pri tomto výbere sú dosť konzervatívne a nedôjde k dramatickému poklesu toho 

odhadu hrubého domáceho produktu a naopak bude rásť. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Na rade ZMOS boli dané informácie, že iba prvé štyri 

mesiace dôsledkom vratiek, budú pri výbere dane problémové.  

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Mala jednu pripomienku a uviedla, že kapitálové 

výdaje pre mestské časti sú navrhované na sumu 570 tis. eur a pri podprograme 3 

Výkon mestského zastupiteľstva je suma 540 tis. eur a to sa pred piatimi rokmi menil 

štatút, kedy sa znížil počet poslancov z 80 na 50, aby sa ušetrilo. 
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p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Nakoľko sa taktiež zúčastňuje zasadnutí Rady ZMOS, 

tak výbery daní v prvom polroku budú slabé a vyhlásenia o 21,4 % medziročnom 

náraste navýšenia podielovej dane naplnené nebudú, pretože vývoj ekonomiky je iný, 

ako bol predpovedaný v decembri.  

 Na druhej strane je tu fakt, že ich, teda obce a mestá, navádzajú na to, aby mali otvorené 

možnosti zvyšovať miestnu daň z nehnuteľnosti. A práve zmenou legislatívy, navýšenia 

dane od budúceho roka, mala by navýšiť deficit výpadku podielových daní. Chcel tým 

povedať, že s podielovými daňami to v roku 2012 nebude lepšie, ako v tomto. 

 

p. Petrvalský, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Opýtal sa na dôvod, prečo vedenie 

mesta nesúhlasilo, aby boli finančné prostriedky rozdelené medzi mestské časti. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Dal slovo zástupcovi riaditeľa MMK. 

 

p. Koch, zástupca riaditeľa MMK – Uviedol, že vedenie mesta sa rozhodlo návrh Rady 

starostov nepodporiť, aby sa prerozdelilo každému rovnako, ale nechať to tak, že 

finančné prostriedky sa prerozdelia na základe pripravenosti jednotlivých projektov. 

 

p. Hovanec, starosta MČ Košice – Lorinčík: Sú síce najmenšou mestskou časťou, ale uviedol, 

že tento návrh rozpočtu je pre nich likvidačný. Vzhľadom k tomu, že v jeho mestskej 

časti bude v tomto roku dôsledkom holandského investora začatá výstavba 271 nových 

bytových jednotiek a taktiež je asi 180 rozostavaných nových domoch, nepovažuje za 

spravodlivé rovnaké prerozdelenie. Navrhoval, aby prerozdelenie podielovej dane 

zostalo na úrovni minulého roka. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Opýtala sa, že ak im bolo jasne povedané 

zo strany mesta, že nebudú akceptovať žiadne ich návrhy, k čomu je potom ďalšia 

debata. Je zbytočná. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: O svojom návrhu hovorila s p. Kažimírovou a p. 

Kochom z magistrátu a bolo jej povedané, aby Rada starostov predložila návrh, že ho 

budú akceptovať. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Vystúpila s faktickou poznámkou v ktorej sa 

opýtala, že ak všetci starostovia pripravia a mestu predložia projekty a navrhovanú 

sumu prekročia, tak ktorú mestskú časť uprednostnia. Na základe čoho sa budú 

rozhodovať. Nastane tak boj medzi starostami. Toto už raz prežili, nakoľko niektorí sú 

vo funkcii aj tri volebné obdobia. Chcela povedať, že zagarantované finančné 

prostriedky budú použité výlučne na daný účel, teda do kapitálových výdajov, na rozvoj 

obce a tým do majetku mesta. 

 

p. Saxa, starosta MČ Košice – Krásna: Tu nejde o kapitálové výdavky, pretože on nemá 

problém vydokladovať projekty rozpracované aj na 300 tis., ale problém je v tom, že sú 

rozbité cesty, preto je v prvom rade potrebné, aby sa opravilo to, čo sa opraviť dá, aby 
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sa svietilo, aby mestská časť mohla spravovať to, čo spravovať má a preto sa prikláňal 

k návrhu prerozdeliť to medzi mestské časti. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Podporoval myšlienku, aby sa prerozdelenie na 

tento rok urobilo takým kľúčom, ako doteraz a do budúceho roku zamýšľať nad iným 

prerozdeľovaním. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Zhrnul, že zatiaľ boli predložené dva návrhy, a to p. 

Kijevskou a p. Becom, ktorý navrhol na prerozdelenie účelových prostriedkov bežného 

rozpočtu na dorovnanie potrieb podielových daní. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Zhrnul to, čo bolo povedané, že vedenie trvá na 

rozdelení podielových daní. Bol by to krok ústretovosti zo strany starostov, ale na 

druhej strane by mesto mohlo akceptovať prerozdelenie sumy 1.070 eur kľúčom v reáli 

minulého roku. 

 Taktiež je potrebné pracovať na zmene štatútu v súčinnosti s mestom. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Ukončil rozpravu a skôr, ako vyhlásil krátku prestávku, 

starostov informoval, že pred samotným hlasovaním udelí slovo starostovi z Luníka IX. 

 

p. Slepčík, starosta MČ Košice – Luník IX: Predniesol návrh na uznesenie, aby sa zrušilo 

uznesenie Rady starostov v Košiciach č. 3 zo dňa 31.3.2011.  

 Predniesol ďalší návrh na uznesenie. Rada starostov schvaľuje v roku 2011 pre mestskú 

časť Luník IX výšku podielových daní na sumu 45,10 eur. Dôvod jeho návrhu a o jeho 

vysvetlenie požiadal Ing. Filipka. 

 

p. Filipko – Predmetný návrh bol opísaný aj v listoch, ktoré starostom elektronicky zaslal 

včera. Uviedol, že s mestom o tom rokujú, ale bez výsledkov. Mestská časť je tri 

mesiace v ozdravnom režime a čaká sa na stanovisko z ministerstva o ďalšom postupe. 

Za posledné štyri roky výška podielovej dane išla radikálne dole. V štatúte je mestská 

časť kompetenciami v istým paragrafov zaradená medzi malé mestské časti. Luník 

nepožaduje výšku podielovej dane na úroveň malej mestskej časti na jedného 

obyvateľa. Počtom obyvateľov sa pohybuje medzi MČ Šaca a MČ Sever, preto aj výška 

podielovej dane by sa mala sumou pohybovať medzi nimi. Poprosil o podporu vyššie 

navrhovaného uznesenia, teda výšku podielovej dane a aby rozhodovanie bolo ústretové 

a spravodlivé. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – O návrhu p. Slepčíka sa bude hlasovať, ako o treťom 

v poradí. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Opýtal sa, na úkor čoho a koho bude navrhované 

navýšenie. 
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p. Reštei, predseda Rady starostov – Prerozdelenie bežných výdavkov v jednom návrhu 

predstavuje sumu 448441 eur a rozdiel do 500 tis. eur, je to, čo predstavuje návrh od 

starostu Slepčíka. 

 Nakoľko nastala medzi starostami diskusia, požiadal p. Kijevskú, aby ešte raz 

vysvetlila, o čom sa bude hlasovať. 

 

p. Kijevská, starostka MČ Košice – KVP: Jej návrh, ktorý bol 1.070 tis. eur, bol po prestávke 

rozdelený na dve časti. Prvá časť, 500 tis., bola prerozdelená vzhľadom k tomu rozdielu, 

ktorý všetky mestské časti nedostali v podielových daniach, preto z tých 500 tis. sa 

prerozdelilo na pôvodnú, vlastne navrhovanú sumu z podielových daní pre mestské 

časti. Podľa toho návrhu, to však nie presne 500 tis., je to 450 tis. a tu sa zvýšili tie 

finančné prostriedky. 

 Druhá časť, kapitálové výdavky - 570 tis. navrhuje prerozdeliť pomerne k veľkým 

a malým mestských častiam. Veľká mestská časť 23 tis., malá mestská časť 21 tis. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Odporučil, aby sa hlasovalo o zrušení uzn. č. 3, čo sa 

týkalo zaradenia Luníka IX o návrhu starostu na tých 45,10 eur a po schválení sa 

zapracuje do uznesenia, ktoré už bude všeobecné k celému návrhu rozpočtu. Opýtal si, 

či je pre toto odporúčanie zhoda, pretože ak budú najprv hlasovať o návrhu p. Kijevskej, 

nebudú už potom hlasovať o návrhu p. Slepčíka, pretože sa to vzájomne bije. Nastala 

diskusia a po väčšinovej zhode, prečítal návrh na uznesenie od starostu p. Slepčíka 

z Luníka IX. 

 Rada starostov po A) ruší uznesenie č. 3 zo dňa 31.3.2011 o priradení mestskej časti 

Luník IX k veľkým mestským častiam, pri posudzovaní výšky podielových daní. Po B) 

schvaľuje v návrhu rozpočtu mesta na rok 2011 upraviť výšku podielových daní pre 

Luník IX na sumu 45,10 eur na obyvateľa. 

 Dal hlasovať o takto prednesenom návrhu. 

 

Hlasovanie č. 2 – za: 10, proti: 1, zdržali sa: 6 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Skonštatoval, že návrh nebol schválený. 

 Prečítal návrh na uznesenie predložený p. Kijevskou. 

 Rada starostov v Košiciach žiada primátora  mesta  Košice  a  poslancov  Mestského  

zastupiteľstva  v Košiciach v Programe 7: Služby občanom Podprogram 6, funkčná 

klasifikácia 06.2.0 Mestské časti prerozdeliť: 

 v bežných výdavkoch podľa pôvodnej úrovne schváleného rozpočtu na rok 2010, to 

znamená: 120,11 eur na obyvateľa pre malé MČ,  

 24,02 eur na obyvateľa pre veľké MČ, 

 31,17 eur na obyvateľa pre MČ KVP, 

 36,86 eur na obyvateľa pre MČ Luník IX. 

 

Hlasovanie č. 3 – za: 16, proti: -, zdržali sa: 2 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Skonštatoval, že uznesenie bolo prijaté. 
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 Prečítal ďalší návrh na uznesenie. 

Rada starostov v Košiciach žiada primátora  mesta  Košice  a  poslancov  Mestského  

zastupiteľstva  v Košiciach kapitálové výdavky vo výške 570 tis. eur rozdeliť pre veľké 

MČ po 23.571,42 eur a pre malé MČ po 21.857,- eur. 

 

Hlasovanie č. 4 – za: 18, proti: -, zdržali sa: - 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Skonštatoval, že uznesenie bolo prijaté. 

*  *  * 

 

Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – V tomto bode navrhol, aby hovorili o možnosti príprave 

a zmeny Štatútu mesta Košice, aby sa na tento účel zriadila pracovná skupina. 

 Po vzájomných diskusiách sa zhodli, že je potrebné pri úprave štatútu nájsť vhodný 

model, ktorý sa bude týkať kompetencii pre jednotlivé mestské časti. Pre vytvorenie 

pracovnej skupiny je potrebné, aby boli zastúpení pomerom, t.j. z veľkých aj z malých 

mestských časti. 

 Prečítal návrh na uznesenie pre zriadenie pracovnej skupiny. 

 Rada starostov v Košiciach zriaďuje pracovnú skupinu pre prípravu novelizácie Štatútu 

mesta Košice v zložení: p. Birošová, p. Bauer, p. Puzderová, p. Reštei, p. Gaj, p. 

Petrvalský a p. Nigut. 

 

Hlasovanie č. 5 – za: 17, proti: -, zdržali sa: - 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Skonštatoval, že uznesenie bolo prijaté. 

 Vyzval starostov, aby v tomto bode predniesli svoje podnety. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Uviedla, že mesto Košice prichádza k majetku 

aj tým, že konkrétne v jej mestskej časti po ukončení ROEB-ky, mesto nadobudlo 

majetok vo výške 2 mil. eur a skonštatovala, že tieto financie by mohli byť majetkom 

mestskej časti. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Nakoľko sa p. Birošová stala členkou pracovnej skupiny 

pre novelizáciu štatútu, uviedol, že aj toto môže byť ako podnet a návrh, taktiež aj 

podnety p. Karabina, aby sa novelizácia štatútu inšpirovala štatútom mesta Bratislava. 

 Skonštatoval, že sa určite nebude na sto percent kopírovať štatút mesta Bratislavy, ale je 

tam x možností, ktoré by sa mohli.  

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Nadviazala na p. Birošovú a uviedla, že tak, 

ako mesto prichádza k peniazom dôsledkom ukončenia ROEB-ky, tak aj o ne prichádza 

dôsledkom zlej kontroly výberu dane z nehnuteľnosti. Uviedla, že konkrétne za jej 

mestskú časť tá suma je dosť vysoká.  
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p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Dal za pravdu, že mesto nemá dobrú kontrolu 

evidencie a bolo mi možno vhodné prijať taký motivačný princíp, že ak mestská časť 

nájde taký pozemok, tak by z dane nehnuteľnosti aspoň päť rokov dostávala 50 %.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Doplnil, že pri problémových pozemkoch, o ktorých 

hovorila aj p. Birošová, ako viacerí vlastníci, ide aj o pozemky vo vlastníctve štátu, 

alebo napr. maďarskej kráľovskej pokladnice. Prijatým zákonom z minulého roka, 

obcou je mesto Košice, ktoré si môže tieto majetky dať do poriadku cez geometrický 

plán a dať to na list vlastníctva. Aj  pritom unikajú veci, komunikácia je komplikovaná 

pri riešení napr. infraštruktúry. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany:  Bol by rád, keby zber posypového materiálu po 

zimnej údržbe sa z komunikácii absolvoval aj v jeho mestskej časti. So svojou 

požiadavkou sa chcel obrátiť na riaditeľa magistrátu.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Nakoľko p. riaditeľ v závere rokovania prítomný nebol, 

uviedol, že túto požiadavku mu bude tlmočiť. 

*  *  * 
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Záver rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – V prípade, že na rokovaní mestského zastupiteľstva dňa 

19.4.2011 nebudú akceptované Radou starostov prijaté závery ku rozpočtu mesta, 

pravdepodobne bude zvolané mimoriadne rokovanie Rady starostov, na ktorom budú 

musieť požiadať primátora o nepodpísanie uznesenia, čo sa týka rozpočtu. 

 Ukončil 4. rokovanie Rady starostov v Košiciach. 

 

 

 

 

 

 

          Rudolf Reštei 

           predseda Rady starostov 
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